

شهادة اعتماد

رقم الشهادة: JAS Test-112

يشهد نظام الاعتماد الأردني – وحدة الاعتماد أن

مختبر شركة الأولى للبحث والتطوير الصيدلاني / عمان

شارع جريس عميش بناية العبدالات ١٢ / المدينة الرياضية - عمان - الأردن

هاتف: +٩٦٢٦٥١٥١١٣٣ ، فاكس: +٩٦٢٦٥١٥١١٣٣

ص.ب: ١٤١٦ عمان ١١٩٤٧ الأردن

بريد إلكتروني: r.a@interpharma-1.com

micro.lab@interpharma-1.com

قد تم منحه هذه الشهادة وفقاً لتعليمات "إدارة إجراءات اعتماد جهات تقييم المطابقة رقم (٤) لسنة ٢٠٢٢" ومتطلبات المواصفة الدولية الأيزو/أبيسي ٢٠١٧:١٧٠٢٥ بعد التأكد من كفاءة المختبر لإجراء:

**الفحوصات الكيميائية والميكروبيولوجية للمنتجات الصيدلانية
المعقمة والغير معقمة والغذاء والفحوصات الميكروبيولوجية للمياه
حسب الملحق رقم (١)**

صدرت في عمان، بتاريخ: ٢٠٢٥/٠٥/٢٨ وتعتبر سارية المفعول حتى تاريخ: ٢٠٣٠/٠٥/٢٧

منح الاعتماد لأول مرة بتاريخ: ٢٠٢٠/٠٥/٢٨

مدير وحدة الاعتماد

م. لانا مراشده

- تشكل الملحقات وأي وثائق تسلّم عند الاعتماد جزءاً لا يتجزأ من شهادة الاعتماد وسوف يتم عكس أية تعديلات تطرأ على الشهادة على تلك الوثائق أيضاً.
- تتكون الشهادة من صفحتين وتحتوي الصفحة الثانية على التفاصيل والتحديثات الخاصة بحالة اعتماد الجهة.
- للإصدارات الأحدث من هذه الوثيقة يمكنكم الاطلاع على الموقع الإلكتروني لوحدة الاعتماد حسب الرابط التالي: <https://au.gov.jo>
- يجب على المختبر المعتمد إصدار تقارير فحص تحمل رمز نظام الاعتماد الأردني ضمن مجال الاعتماد الموضح في الملحق رقم (١) فقط ووفقاً لتعليمات رمز وشعار نظام الاعتماد الأردني لسنة ٢٠٢٤ المعدة من قبل وحدة الاعتماد.
- يحق لوحدة الاعتماد سحب شهادة الاعتماد في حال مخالفة المختبر لشروط ومتطلبات الاعتماد المعروفة في تعليمات "إدارة إجراءات اعتماد جهات تقييم المطابقة رقم (٤) لسنة ٢٠٢٢" وفي المواصفة الدولية الأيزو/أبيسي ٢٠١٧:١٧٠٢٥.

تاريخ الاعتماد

رقم الشهادة: 112 – JAS Test

التاريخ	تفاصيل الاعتماد
٢٠٢٠/٠٥/٢٨	منح الاعتماد لأول مرة
٢٠٢٢/١١/١٧	سحب جزئي اختياري للاعتماد في مجال الفحوصات التالية: التعداد الكلي للخمائر والفطريات حسب المواصفة القياسية الدولية -ISO-215277-1:2008 التعداد الكلي لعصيات القولون حسب المواصفة القياسية الدولية ISO-4832:2006 التعداد الكلي للبكتيريا الهوائية حسب المواصفة القياسية الدولية -ISO-4833-1:2013 التعداد الكلي لبكتيريا المكورات العنقودية الذهبية حسب المواصفة القياسية الدولية ISO-6888-1:2018 التعداد الكلي لبكتيريا المكورات العنقودية الذهبية بطريقة AOAC:2019/3M بكتيريا عصيات القولون البرازية حسب المواصفة القياسية الدولية -ISO-16649-2:2001 الكشف عن بكتيريا السالمونيلا حسب AOAC:2019 /Rapid culture test
٢٠٢٣/٠٥/٠١	وقف جزئي للاعتماد في مجال فحص قياس الرقم الهيدروجيني للأغذية وتحديد نسبة المواد المضافة والمواد الحافظة في المواد الغذائية باستخدام أجهزة كروماتوغرافيا السائل ذو الأداء العالي HPLC UV/Visible detector حسب الملحق رقم (١)
٢٠٢٣/٠٧/٣٠	وقف جزئي اختياري للاعتماد في مجال فحص قياس الرقم الهيدروجيني للأغذية وتحديد نسبة المواد المضافة والمواد الحافظة في المواد الغذائية باستخدام أجهزة كروماتوغرافيا السائل ذو الأداء العالي HPLC UV/Visible detector حسب الملحق رقم (١)
٢٠٢٣/١١/٢٢	رفع الوقف الجزئي للاعتماد في مجال فحص قياس الرقم الهيدروجيني للأغذية وتحديد نسبة المواد المضافة والمواد الحافظة في المواد الغذائية باستخدام أجهزة كروماتوغرافيا السائل ذو الأداء العالي HPLC UV/Visible detector حسب الملحق رقم (١)
٢٠٢٤/٠٥/٢٧	توسيع مجال الاعتماد حسب الملحق رقم (٢)
٢٠٢٥/٠٥/٢٨	تجديد الاعتماد حسب الملحق رقم (١)



Certificate of Accreditation

The certificate number: JAS Test – 112

The First For Pharmaceutical Research and Development LLC / Interpharma One / Amman

Abdallat building (12), Jeries Omaish St, Sport City Area, Amman-Jordan

Tel.: +96265151133, Fax: +96265151133

P.O. Box 1416 Amman 11947 Jordan

E-mail: r.a@interpharma-1.com

Micro.lab@interpharma-1.com

under the terms of the “Instructions for Administration of Accreditation Procedures of Conformity Assessment Bodies No. (4) for the Year 2022” and the requirements of the International Standard ISO/IEC 17025:2017 as the laboratory is competent to carry out:

**Chemical and Microbiological Testing of Sterile and Non-Sterile
Pharmaceutical Products and Food and Microbiological
Testing of water according to Annex no. (1)**

Issued in Amman on: **28-05-2025** and is valid until: **27-05-2030**.

Initial accreditation date: **28-05-2020**.

Accreditation Unit Director

Eng. Lana Marashdeh

- The annexes and the documents submitted in connection with the accreditation certificate are deemed to form an integral part of the certificate. Thereof, any amendments made to the certificate are to be reflected also on them.
- The certificate consists of two pages and the second page contains information on the history of CAB accreditation
- The approved and most recent version of this document can be viewed on JAS-AU website using the link: <https://au.gov.jo>
- The accredited laboratory is obliged to issue test reports carrying the accreditation symbol only in the scope of accreditation specified in annex no. (1), and according to the internal instructions "Instructions for the Jordan Accreditation System Symbol and Logo for the year 2024" prepared by the Accreditation Unit (JAS-AU).
- The Accreditation Unit (JAS-AU) is authorized to withdraw this accreditation certificate if the requirements specified in the “Instructions for Administration of Accreditation Procedures of Conformity Assessment Bodies” No.(4) for the year 2022 and ISO/IEC 17025:2017 are no longer met.

Accreditation History

Certificate Number: JAS Test – 112

Date	Accreditation Details
28/05/2020	Initial accreditation
17/11/2022	Voluntary reduction of accreditation in the scope of testing : Enumeration of Yeast and Molds (ISO- 21527-1 & -2:2008) Enumeration of coliforms (ISO-4832:2006) Aerobic Plate Count(ISO-4833-1:2013) Enumeration of Staphylococcus aureus (ISO-6888-1:2018) Enumeration of Staphylococcus aureus (3M food safety/AOAC:2019) Enumeration of Escherichia coli (ISO-16649-2:2001) Detection of Salmonella (Rapid culture test /AOAC:2019)
01/05/2023	Partial suspension of accreditation in the scope of pH test for food product and assay of food additives and preservatives by HPLC according to Annex No. (1)
30/07/2023	Voluntary Partial suspension of accreditation in the scope of pH test for food product and assay of food additives and preservatives by HPLC according to Annex No. (1)
22/11/2023	Lifting Partial suspension of accreditation in the scope of pH test for food product and assay of food additives and preservatives by HPLC according to Annex No. (1)
27/05/2024	Scope Expansion according to annex No.(2)
28/05/2025	Reaccreditation according to annex No.(1)